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کشف 1686 دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
در کرج

فرمانده انتظامی استان البرز، از کشف یک هزارو 686 دستگاه 
استخراج ارز دیجیتال به ارزش 112 میلیارد و 500 میلیون ریال از 

2 باغ و یک سوله در مناطق مختلف کرج خبر داد.
سرتیپ عباسعلی محمدیان با اعلام این خبر اظهار داشت: ماموران اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان در پی دریافت گزارش های 
مردمی مبنی بر نصب دستگاه های استخراج ارز دیجیتال در داخل باغی 
در منطقه کیانمهر کرج، بلافاصله برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.
وی گفت: ماموران در بازدید از داخل باغ تعداد 620 دســتگاه ماینر 
)بیت کوین( نصب شده را که در حال  فعالیت بود، کشف کردند و یک نفر 
در این رابطه دستگیر شد. این مقام ارشد انتظامی با بیان اینکه بر اساس 
نظر کارشناسان ارزش تقریبی کالاهای کشف شده 40 میلیارد ریال برآورد 
شده است، اظهار کرد : متهم دستگیر شده در بازجویی های ماموران ضمن 
اقرار به فعالیت خود در این زمینه، به دو مکان دیگر نگهداری ارز دیجیتال 
در مناطق ماهدشت و کیانمهر کرج اعتراف کرد. وی افزود: ماموران پس از 
اعزام به ماهدشت کرج از داخل یک شرکت تزریق پلاستیک 36 دستگاه 
ماینــر فعال به ارزش تقریبی 2 میلیارد و 500 میلیون ریال و در منطقه 
کیانمهر نیز تعداد 4 کانکس مجهز به سیســتم فن وســیم کشی شده و 
قفسه بندی دستگاه های ماینر، تعداد یک هزارو 30 دستگاه استخراج رمز 
دیجیتال و مقادیر زیادی سیم و پاور به ارزش تقریبی 70 میلیون  ریال 
کشف کرده و 5 نفر در این رابطه دستگیر شدند. فرمانده انتظامی استان 
البرز با بیان این که بر اساس کارشناسی های صورت گرفته ارزش تقریبی 
کالاهای مکشــوفه در مجموع 112 میلیارد و 500 میلیون ریال برآورد 
شده است افزود: پرونده متهمان برای رسیدگی و صدور رای نهایی به اداره 
کل تعزیرات حکومتی اســتان البرز ارسال شد. محمدیان گفت: مقابله با 
قاچاق این دســتگاه ها به صورت ویژه در دستور کار اداره مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز پلیس آگاهی، ماموران امنیت اقتصادی و اداره تعزیرات حکومتی 
استان البرز قرار دارد و با جدیت با اخلال گران اقتصادی برخورد می شود.
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تحریم، آمار گردشگران خارجی اصفهان را 
کاهش نداد

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری اصفهان 
گفت: بخشی از تحریم ها، صنعت گردشگری را هدف قرار داد اما 

آمار گردشگران خارجی این استان کاهش نیافته است. 
فریدون الهیاری تصریح کرد: ممکن اســت تحریم های اعمال شده، 
شــدت ورود گردشــگران به کشــور را کاهش دهد اما ســطح آمار این 
گردشگران را کاهش نداده است. وی یکی از راهبردهای مهم برای حفظ 
آمار گردشگران خارجی کشور را صدور روادید الکترونیک و بدون الصاق 
به گذرنامه گردشگران برشمرد و افزود: این تدبیر کمک کرد تا گردشگران 
خارجی بدون نگرانی از اعمال تحریم ها وارد کشورمان شوند. مدیرکل میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری اصفهان اظهارداشت: برای توسعه 
گردشــگری باید زیرساخت های سخت افزاری این بخش را توسعه دهیم 
اما فراهم کردن زمینه نرم افزارها از جمله تربیت نیروی انســانی توانمند 
و آموزش دیده برای گردشــگری مهم تر اســت. وی اضافه کرد: توجه به 
این بخش موجب خواهد شــد تا بتوانیم به بازارهای جهانی گردشگری و 
صنایع دستی نفوذ کنیم و سهم خود در بازارهای جهانی را افزایش دهیم.
الهیاری آموزش فنی و حرفه ای و اســتفاده از فناوری های نوین را از 
ضرورت های بخش گردشــگری و صنایع دستی دانست و گفت: توجه به 
آموزش های لازم و دستیابی به فناوری های نوین ارائه خدمات بهتر در این 
بخش ها را تسهیل می کند. وی با اشاره به فعالیت دستکم 40 هزار نفر در 
بخش صنایع دســتی استان، افزود: بر اساس استانداردهای بین المللی 2 
درصد از مشاغلی که در زمینه هنر وجود دارد باید در صنایع دستی باشد 

که اصفهان درحال نزدیک شدن به این استاندارد جهانی است.

احضار عضو شورای شهر جدید هشتگرد
رئیــس حوزه قضایی بخش چهارباغ از احضار یکی از اعضای 
شورای شــهر جدید هشتگرد خبر داد و گفت: این عضو شورای 
شهر جدید هشتگرد به مدت سه سال طی یک قرارداد کارگری 

از شهرداری چهارباغ حقوق دریافت کرده است. 
مهدی اکبرپور، گفت: یکی از اعضای شــورای شهر جدید هشتگرد با 
هویت »ش.الف« از ســال 93 تا 95 به مدت ســه سال همزمان که عضو 
شــورای شــهر بوده، طی یک قرارداد کارگری، از شهرداری چهارباغ هم 

حقوق دریافت کرده است. 
اکبرپور افزود: پس از مشــخص شدن موضوع، این عضو شورا احضار 
و ملزم به بازگشــت دادن وجه شد و تاکنون 500 میلیون ریال بازگشت 

داده است. 
بنا بر این  گزارش: پیش از این، موضوع قرارداد کارگری دو عضو شورای 
شهر اندیشه و دو عضو شورای شهر چهارباغ  با شهرداری چهارباغ و اندیشه 
و دریافت حقوق از این شهرداری ها بدون حضور در محل کار هم افشا و 

این افراد نیز ملزم به بازگشت مبالغ دریافتی شده بودند. 
شهردار پیشین چهارباغ که به علت پرونده فساد در مدیریت شهری 
چهارباغ بازداشت شده، نقش موثری در انعقاد این قراردادها داشته است. 

از 6 تا 19 مهرماه

چهل و دومین دوره مسابقات ملی قرآنی 
در اصفهان برگزار می شود

اصفهان- خبرنگار کیهان:
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان اصفهان با اشاره به برگزاری 
مسابقات ملی قرآن در این شهر گفت: بالغ بر 500 حافظ قرآن در 

دو بخش خواهران و برادران در این مسابقات حضور دارند.
حجت الاســلام رضا صادقی در نشســت با خبرنگاران با بیان اینکه 
مسابقات برادران از 6 تا 11 و مسابقات خواهران از 11 تا 19 مهرماه در 
اصفهان برگزار می شود، گفت: ضروری است که همه فعالان قرآنی از نقاط 

دور و نزدیک در این مسابقات حضور یابند.
وی با بیان وقف در حوزه قرآنی در استان اصفهان بسیار محدود است، 

ادامه داد: از ابتدای سال جاری تاکنون در این زمینه 20 وقف داشتیم.
وی با بیان اینکه وقف برای نهج البلاغه نیز در استان اصفهان محدود 
اســت، ادامه داد: برای راه اندازی مرکز پژوهشی نهج البلاغه فضای مورد 

نیاز را نداریم و ضروری است که خیران به این امر توجه داشته باشند.
حجت الاسلام رضا صادقی در ادامه گفت: طرح ساماندهی خیریه های 
سطح کشور را در قالب طرح افق در جهت رفع آسیب های اجتماعی داریم 

که امسال در 13 بقعه متبرکه به اجرا درآمده است.
حجت الاسلام صادقی گفت: بر اساس فرمایشات رهبر معظم انقلاب 
بقاع متبرکه باید پایگاه فرهنگی باشند بر این اساس 70 شناسنامه فرهنگی 

در بقاع متبرکه استان اصفهان راه اندازی شده است.

استاندار ایلام:

590 میلیارد ریال اعتبار اربعین 
اختصاص یافت

استاندار ایلام گفت: اعتبار اربعین از 250 میلیارد ریال سال 
گذشته به 590 میلیارد ریال در سال جاری افزایش پیدا کرده که 

تاکنون 290 میلیارد ریال آن ابلاغ شده است. 
قاسم ســلیمانی دشــتکی اظهار کرد: همچنین 300 میلیارد ریال 
اعتبار در ســفر هیئت بلندپایه اقتصادی به این استان برای تکمیل جاده 

ایلام-مهران اختصاص یافته است.
وی یادآور شد: امسال 600 چشمه سرویس بهداشتی در پایانه مرزی 
مهران، برکت و اربعین و همچنین بدره عراق ایجاد شــده و 6 هزار متر 

مربع سایه بان نیز احداث شده است.
اســتاندار ایلام تاکید کرد: جدا کردن مسیر ورودی و خروجی پایانه 
برکت بوسیله یک زیرگذر و 2 کنارگذر یکی دیگر از کارهای بزرگی است 

که در اربعین امسال انجام شده است.
سلیمانی دشتکی افزود: با توجه به مجانی شدن و حذف ویزا در اربعین 
امسال پیش بینی می شود حدود چهار میلیون زائر از مرز مهران تردد کنند 

که مدیریت آن نیازمند کمک همه است.
وی اضافه کرد: اربعین هر ســال مشکلات خاص خود را دارد و بنابر 
شرایط با مشکلاتی از جمله تردد غیرمجاز زوار، سیل و مسائل مربوط به 
آن و ورود بــدون هماهنگی هزاران خودرو کاپوتاژدار بدون هماهنگی به 
مرز و تراکم بیش از حد زوار روبرو بودیم که به نحو خوبی مدیریت شدند.
استاندار ایلام گفت: درآمد عمرانی استان در سال گذشته 70 تا 80 
درصد بود که امســال با توجه به کمبود منابع کشور به حدود 40 تا 50 

درصد رسیده است.
سلیمانی دشــتکی تاکید کرد: با این وجود اعتبارات سیل به کمک 
آمد و حدود 6 هزار و 700 میلیارد ریال اعتبار در بخش زیرســاخت ها، 
مسکن و پرداخت خسارت کشاورزان و دامداران به استان اختصاص یافت.

معاون حمل و نقل شهرداری خبر داد

کمبود 60 واگن در خط یک قطار 
شهری مشهد

مشهد- خبرنگار کیهان:
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد از 
کمبود 60 واگن در خط یک قطار شهری این شهر خبر داد.
خلیل الله کاظمی با اشاره به اینکه بر اساس مصوبه دولت واردات 
واگن برای خطوط قطار شهری ممنوع شده است، اظهار داشت: از 
سوی دولت قرارداد دو هزار دستگاه واگن را با شرکت واگن سازی 
منعقــد کرده اما با توجه به شــرایط اقتصادی موجود تامین این 

واگن ها ممکن نیست.
وی تصریح کرد: ما در حال رایزنی هستیم تا شهرداری مشهد 

به تنهایی به بحث تامین این 60 دستگاه واگن ورود پیدا کند.
کاظمی افزود: برای حفاری 16/5 کیلومتر خط چهار قطار 
شهری مشهد)فقط برای تونل و سازه ایستگاه ها( با 22 ایستگاه، 
اعتباری بالغ بر 10 هزار و 90 میلیارد تومان پیش بینی شــده 

است.
معاون حمل و نقل شــهرداری مشــهد اذعان داشــت: برای 
کاهــش بار ترافیکی اطراف حرم مطهر به دنبال احداث پارکینگ 
در مدخل های ورودی منتهی به حرم- تقویت خطوط حمل و نقل 

عمومی و ایجاد محدودیت های ترافیکی هستیم.

ناوگان حمل و نقل عمومی قم 
نیازمند 500 دستگاه اتوبوس است

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: برای 
نوســازی کامل ناوگان حمل ونقل عمومی قم، این استان 

نیازمند 500 دستگاه اتوبوس جدید است. 
محسن بهشتی در دیدار مردمی مسئولان استان با مردم منطقه 
نیروگاه قم افزود: دراین راستا از ابتدای سال جدید 100 دستگاه 
اتوبوس خریداری و تاکنون بخشی از آن ها وارد ناوگان حمل ونقل 

عمومی قم شده است.
وی گفــت: درحال حاضر در تمام مناطق قم مشــکل کمبود 

اتوبوس و فرسودگی اتوبوس های فعال احساس می شود.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود بــه موضوع منطقه 
محروم نشــین نیروگاه اشــاره کــرد و گفت: برای ســاماندهی 
ســکونتگاه های غیررسمی مناطق 2 و 6 شهر قم باید آماده سازی 

اراضی 32 هکتاری پردیسان روند بهتری به خود بگیرد.
وجود سکونتگاه های غیررسمی و دکل های فشارقوی برق یکی از 
معضلات اصلی این منطقه محسوب می شود.  وی ادامه داد: احداث 
بوســتان و فضای سبز جنگلی در حریم سکونتگاه های غیررسمی 
و تلطیف بیشتر فضای این مناطق نیز از برنامه های استان در این 
رابطه است. معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم خاطرنشان 
کرد: همچنین عبور دکل های برق فشارقوی از زیر سطح نیز از تدابیر 
دیگر استان در رابطه با مبحث سکونتگاه های غیررسمی بوده که 

در شرایط فعلی به دلیل هزینه سنگین اجرای آن ممکن نیست.
در استان قم، یک هزار و 435 هکتار بافت فرسوده و 315 هکتار 
بافت تاریخی وجود دارد؛ از مجموع 12 هزار و 932 هکتار از اراضی 
کل شــهر، 30 درصد آن معادل چهار هزار و 133 هکتار که 715 

هزار جمعیت دارد، نیازمند بازآفرینی شهری است.
وی همچنین با اشــاره به مسئله ورودی قم از طرف جعفریه 
گفت: ســاماندهی این ورودی از ماه ها قبل آغازشده و برای اتمام 
آن باید 2 پل جدید برای روان ســازی ترافیک و امنیت بیشتر در 

این مسیر احداث شود.
بهشتی اظهار داشت: فاضلاب، مشکل و معضل قدیمی منطقه 
نیروگاه است، برای حل مشکل فاضلاب این منطقه باید 35 کیلومتر 

شبکه فاضلاب با اعتباری بالغ  بر 25 میلیارد تومان اجرا گردد.
وی همچنیــن اضافه کــرد: برای احداث مدرســه، درمانگاه، 
کتابخانه و فضاهای ورزشــی در منطقه نیروگاه در تفکیک اراضی 

پیش بینی های لازم صورت گیرد.

ورود خاویار تقلبی جمهوری آذربایجان 
به بازار اردبیل

مدیر کل شیلات استان اردبیل از ورود خاویار تقلبی به بازار 
با خاصیت ژلاتینی خبر داد و افزود: این خاویارهای تقلبی که از 
جمهوری آذربایجان وارد بازار استان اردبیل شده فاقد خاصیت 
خاویار است و به شکل غیراســتاندارد در برخی مغازه ها عرضه 
می شود که قطعا درصدد جمع آوری این محصول از بازار هستیم.

میرآرمان واعظی در جمــع خبرنگاران درباره وضعیت نئور و از بین 
رفتن قزل آلا در این دریاچه اظهار کرد: با ورود گونه کراس به این دریاچه 
که گونه مهاجم و از نوع هرز است دریاچه نئور در عین جوانی به مرحله 
پیری رسیده به طوری که تاکنون اقداما و فعالیت ها در احیای این دریاچه 

برای تولید ماهی بی نظیر قزل آلا بی نتیجه مانده است.
مدیر کل شیلات اســتان اردبیل به قدرت بالای تکثیر گونه مهاجم 
کراس اشاره و خاطرنشان کرد: البته چرای حیوانات و ورود کود به داخل این 
دریاچه نیز به تشدید بحران نئور کمک کرده که با رهاسازی اردک ماهی ها 
بارقه امید در دو ســال آینده برای احیای دریاچه نئور و تولید قزل آلا با 

تغذیه 100 درصدی گاماروس فراهم آید.
وی بــا اشــاره به اینکه با وجود اعلام آمادگی ســه تــا چهار نفر از 
ســرمایه گذاران برای احداث بازار پیشــرفته و نوین آبزیــان در اردبیل 
همچنان در تامین زمین مشــکل وجــود دارد، اظهار کرد: به دلیل آنکه 
برای ســرمایه گذار زمینی دور از محدوده شــهر تعریف شده آنها چندان 
رغبتی به احداث بازار در این مکان ندارند ولی امیدواریم با همکاری شورا 
و شــهرداری زمینی مناســب در یکی از شهرک های اردبیل، تامین و در 
اختیار سرمایه گذار قرار گیرد تا خود او بتواند تمام زیرساخت های لازم را 
برای تدارک این بازار انجام دهد. وی به تولید شاه میگوی آبی شیرین در 
بخشی از مناطق استان، اشاره و خاطرنشان کرد: در شورابیل برای تولید 
20 تن ظرفیت سنجی شده و ما 700 کیلوگرم صادرات شاه میگو را به دلیل 
مصرف نشدن داخلی آن انجام دادیم تا درآمدزایی از این محل انجام شود.

شهرکرد – خبرنگار کیهان: 
در آستانه فراسیدن هفته دولت، عملیات 
اجرایــی احــداث 2 هزار واحد مســکونی 
نیازمندان چهارمحــال و بختیاری با حضور 
معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان برنامه 

و بودجه کشور آغاز شد. 
عملیات اجرایی احداث این 2 هزار واحد مسکونی 
ویژه افراد زیر پوشــش نهادهای حمایتی به صورت 
نمادین همزمان با حضور محمدباقر نوبخت و جمعی 
از مسئولان ملی و اســتانی در خراجی شهرستان 

کیار آغاز شد.
بــرای احــداث این تعــداد واحد مســکونی، 
تفاهمنامه ای بین ســازمان برنامــه و بودجه، بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی و استانداری چهارمحال و 

بختیاری منعقد شد.
اســتاندار چهارمحــال و بختیــاری گفت: این 
واحدهای مسکونی روستایی تا یک سال دیگر افتتاح 

و تحویل نیازمندان واجد شرایط می شود.
اقبال عباسی تاکید کرد: از 9 هزار میلیارد ریال 
اعتبار احداث مســکن های روستایی کشور یکهزار 
میلیارد ریال به چهارمحال و بختیاری اختصاص دارد.
وی افــزود: البته به نیت تعــداد 2 هزار و 440 
شهید چهارمحال و بختیاری در دوران دفاع مقدس 
این تعداد واحد مســکونی نیــز 440 باب افزایش 

یافته است.

عباسی تصریح کرد: سهم چهارمحال و بختیاری 
از طرح مســکن ملــی که هفته جاری به دســت 
رئیس جمهوری افتتاح می شود یکهزار و 300 واحد 

در شهرهای این استان است.
چهارمحال و بختیاری بــه حدود 5 هزار واحد 
مســکونی ویژه نیازمندان و روستاییان نیاز دارد که 
مقرر شده است تا از این تعداد 2 هزار واحد مسکونی 
از محل اعتبارات برنامه و بودجه، بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی و استانداری چهارمحال و بختیاری ساخته و 

در اختیار متقاضیان نیازمند قرار داده شود.
معاون سازمان برنامه و بودجه کشور:

چهارمحال و بختیاری به شبکه ریلی کشور متصل می شود
معاون امور اقتصادی و هماهنگی سازمان برنامه 
و بودجه کشــور گفت: مرکز چهارمحال و بختیاری 
تا دو سال دیگر به شبکه سراسری حمل ونقل ریلی 

ایران متصل خواهد شد. 
ســید حمید پورمحمدی در نشســت شورای 
برنامه ریزی و توســعه چهارمحال و بختیاری که با 
حضــور محمدباقر نوبخت معاون رئیس جمهوری و 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور برگزار شد، تاکید 
کرد: برای این اقدام از طریق خط آهن مبارکه حداقل 

به 5 هزار و 500 میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
وی افزود: احداث خط آهن سراســری اصفهان 
به شــهرکرد به اهــواز به عنوان یکــی از مصوبات 
ســفر رئیس جمهوری و هیئت دولت به چهارمحال 

و بختیاری اســت که متاسفانه با تحریم ها مواجه و 
اجرای آن کندتر شد.

پورمحمدی تصریح کرد: البته در پیگیری اخیر 
با وزیر راه و شهرســازی و استانداران چهارمحال و 
بختیاری و خوزستان و رئیس صندوق توسعه ملی قرار 
شد اجرای راه آهن اصفهان یه شهرکرد به اهواز به 

صورت ویژه در دستورکار قرار گیرد.
معــاون امــور اقتصادی و هماهنگی ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور اظهار داشــت: توجه خاص 
به ظرفیت های گردشــگری چهارمحال و بختیاری 
توسعه زیرساخت های روستایی به خصوص تامین 
مسکن نیازمندان و قشرهای کم درآمد زیر پوشش 
نهادهای حمایتی این استان از دیگر برنامه های مهم 

در چهارمحال و بختیاری است.
پورمحمدی تاکید کرد: توســعه جاده ها و رفع 
نقاط حادثه خیز چهارمحال و بختیاری به ویژه در 
مســیرهای ارتباطی شهرکرد به بروجن به لردگان 
به خوزستان و جاده های منتهی به مسجدسلیمان 
و ایذه ساماندهی عشــایر و بهبود وضعیت ایلراه ها 
در چهارمحال و بختیاری ارتقای وضعیت مدارس، 
توســعه باغات مثمر در زمین های شیبدار، اجرای 
طرح های آبخیــزداری و آبخــوان داری و تکمیل 
زیرســاخت های منطقه ویژه اقتصادی چهارمحال 
و بختیاری در تســریع روند توســعه ای این استان 

ضروری است.

آغاز احداث ۲ هزار واحد مسکونی در چهارمحال و بختیاری
طرح ملی جهیزیه آســمانی بسیج ،با اهدای 
جهیزیه کامل اهدایی از سوی رهبر معظم انقلاب 

به 25 نوعروس در خلخال اجرا شد. 
ســرهنگ جهانبخش عطایی فرمانده ناحیه مقاومت 
بسیج سپاه این شهرســتان در آیین اهدای جهیزیه های 
اهدایــی رهبر معظــم انقلاب بــه نوعروســان خلخال 
گفت: جهیزیه های اهدایی به نوعروســان شامل یخچال 
فریزر، لباسشــویی،اجاق گاز، فرش ،جاروبرقی و چند قلم 
کالای اساسی مورد نیاز بمناسبت عید غدیرخم طی کاروانی 
از محل سالن ولایت سپاه خلخال به خانه نوعروسان ارسال 
شد.حجت الاســلام کریم اسدی امام جمعه خلخال نیز با 
بیان اینکه راه نجات امروز کشور از مشکلات فراروی مردم 
استفاده از ظرفیت جوانان در اداره امور کشور است، اظهار 
کرد: فراهم کردن امکان ازدواج جوانان در جامعه امروزی 
از سوی هر فرد و یا هر ارگانی کار بسیار پسندیده ای بوده 

و دارای اجر بزرگ در پیشگاه خداوند است.

جهیزیه اهدایی رهبری 
به ۲۵ نوعروس خلخالی 

جلوی فعالیت یک معدن به دلیل آلودگی 
زیســت محیطی و انفجارهــای مهیب در 

شهرستان آبیک گرفته شد. 
شــهرام احمدپور فرماندار شهرســتان آبیک 
درخصوص این معدن و علت جلوگیری از فعالیت 
آن، اظهار داشــت: انفجار در یکی از معادن شمال 
آبیک باعث ترس و وحشــت مردم این شهر شد به 
همین دلیل با دستور دادستان آبیک، فعالیت این 

معدن متوقف شد.
 امام جمعه آبیک نیز با صدور پیامی خواستار 
بررســی مجــوز فعالیت های معــادن موجود این 
شهرســتان در منطقه پیغمبرکــوه و جلوگیری از 

هرگونه فعالیت معدن جدید شد.
در پیام حجت الاســلام ســید محمد حسینی 
میرامینی آمده است: انفجار یکی از معادن با فاصله 
نزدیک به شهر مصادف با شب عید غدیر باعث ایجاد 
صــدای مهیب همراه با گــرد و غبار زیاد و اذیت و 

آزار مردم شد.
با توجه به تمام پیگیری های صورت گرفته هنوز 
مطالبه مردم، فعالان محیط زیست و حامیان پیغمبر 
کوه برای رفع مشــکلات این معادن محقق نشده و 

نیاز به پیگیری جدی دارد.
معادن در حال کار آبیک در فاصله کمی از شهر 
قرار دارند و حواشی و سر و صداهای این معادن در 
خور شــان مردم آبیک نیست بنابراین ما خواستار 
بررسی مجوز فعالیت های معادن موجود و جلوگیری 
از هرگونه فعالیت برای معادن جدید هستیم که این 

خواسته مردم آبیک است.
طی سال های اخیر فعالیت بهره برداران معادن 
پیغمبرکوه، برداشــت های بی رویــه از ذخایر این 
شهرستان و آلودگی های زیست محیطی آنها موجی 

از اعتراض های مردمی را به دنبال داشته است.

ایران-  پسته  ملی  ششمین جشــنواره 
دامغان با حضور سفیران چند کشور خارجی، 
مسئولان و اقشــار مختلف مردم در سالن 

همایش های دانشگاه دامغان برگزار شد. 
دبیر ششــمین جشنواره ملی پسته دامغان در 
آیین افتتاحیه ششمین جشنواره ملی پسته ایران- 
دامغان، گفت: امید است این جشنواره بستری برای 
تعامل بین باغداران و بازرگانان و عاملی برای افزایش 

سطح علمی  باغداران منطقه باشد.
رضا زارع زاده اضافه کرد: امید است در ششمین 
ایران- دامغان طراحی های  جشنواره ملی پســته 
جدید برای بسته بندی و فرآوری پسته انجام شود و 
سردخانه پسته مجهز برای این محصول راهبردی 

کشاورزی تأمین شود.
وی به برگزاری کارگاه های آموزشــی در کنار 
ششمین جشنواره ملی پسته ایران- دامغان  اشاره 
کرد و گفت: در جشنواره امسال، کارگاه های مختلفی 
به همت جهاد کشــاورزی و با حضور استادان برتر 
کشوری برگزار می شــود که به کسانی که در این 
کارگاه های آموزشی شرکت کنند گواهی نامه اعطا 

می شود.
زارع زاده اضافه کرد: ششــمین جشنواره ملی 
پســته دامغان از 31 مرداد تا پنجم شــهریور  98 
با برنامه های متنوع در این شهرستان ادامه خواهد 
داشت و هر شب جشن بزرگ در بوستان بانوان این 
شهر با عنوان شب های جشنواره با حضور هنرمندان 

کشوری برگزار می شود.

وی از افتتاح نمایشگاه عرضه محصولات، ادوات 
و تجهیزات بخش کشاورزی، صنایع دستی و غذایی 
خبر داد و گفت: این نمایشگاه با نگاه ویژه به تولید 
و عرضه محصول پســته و صنایع غذایی، دستی و 
محصولات غذایی با 106 غرفه از 20 استان کشور 
در جاده سلامت شهرستان دامغان برپا شده است.

رئیس شورای اسلامی  شهر دامغان اظهار داشت: 
ستایش از نعمت پسته و شکرگزاری این نعمت الهی، 
تقویت ظرفیت های سرمایه گذاری دامغان، معرفی 
پســته، ایجاد کارگاه های آموزشــی برای باغداران 
و کشــاورزان،  ترویج آبیاری نوین و اصلاح الگوی 
کشــت و  ترویج گردشگری از مهم ترین اهداف این 

جشنواره است.
دبیر ششمین جشنواره ملی پسته ایران- دامغان 
گفت: حضور تاماکولو واتارا، سفیر کشور ساحل عاج 
می تواند نقطه عطفی برای معرفی این جشنواره در 

سطح بین المللی باشد. 
برنامه های شــاد، تجلیل از خانواده علی معلم 
دامغانی، مراســم شکرگزاری پســته و سخنرانی 
مســئولان، از دیگر برنامه های ششمین جشنواره 

ملی پسته ایران در دامغان است. 
جشنواره پســته ایران از ســال 92 به صورت 

رسمی کار خود را آغاز کرده است.
80 درصد پســته تولیدی اســتان سمنان در 
دامغان قرار دارد و شــاه پسند، اکبری، کله قوچی، 
احمد آقایی و عباســعلی از مهم ترین ارقام پســته 

تولیدی در شهرستان دامغان است.

ششمین جشنواره ملی پسته دامغان برگزار شد جلوی فعالیت یک معدن 
در آبیک گرفته شد

نبود تصفیه خانه فاضلاب 
سلامت شهروندان 

شاهین دژی را تهدید می کند
مدیر شبکه بهداشت و درمان شاهین دژ گفت: 
نبود ســامانه تصفیه خانه فاضلاب شهری سلامت 

شهروندان این شهر را تهدید می کند. 
ســیاوش جبارزاده در جلســه کارگروه ســلامت و 
بهداشت شهرســتان که در سالن اجتماعات فرمانداری 
برگزار شــد، افزود: با توجه به نبود ســامانه تصفیه خانه 
فاضلاب شــهری و جاری شــدن فاضلاب های خانگی و 
آب های روان بــه داخل رودخانه، ایــن امر یک تهدید 
جدی برای سلامت عمومی به شمار می رود که امیدواریم 

متولیان امر در اسرع وقت به آن توجه جدی کنند.
وی با بیان اینکه نبود چنین سامانه ای شهروندان را با 
خطرات بیماری های پوستی و ریه ای مواجه می کند، ادامه 
داد: کانال های روباز و متعفن فاضلاب محل زندگی انواع 
حیوانات موذی و بالقوه ناقل بیماری است و وجود جانواران 
موذی در کنار انواع حشــرات در این کانال ها منظره ای 
نامناسب به وجود آورده است. عملیات اجرایی تصفیه خانه 
فاضلاب شهر شاهین دژ از سال 1392 آغاز شد و پس از 
آنکه به حدود 20 درصد پیشرفت فیزیکی رسید متوقف 
شــد. احداث این تصفیه خانه به روش»B.O.T« و توسط 
بخش خصوصی اجرا می شد که پس از یک سال متوقف 
و پرونده اختلاف بین پیمانکار و شــرکت آب و فاضلاب 
آذربایجان غربی پس از 5/4 ســال اخیرا منتج به صدور 

حکم در دستگاه قضایی شده است. 
این تصفیه خانه برای جمعیت 54 هزار نفر با ظرفیت 
9 هزار و 900 مترمکعب در شــبانه روز طراحی شده که 
کل جمعیت این شهر را تا افق سال 1415 تحت پوشش 

قرار می دهد. 

افتتاح ۱۰۰ واحد مسکونی 
سیلزدگان در پلدختر 

 بهره برداری از 100 واحد مسکونی ساخته شده 
توسط اصناف کشور در مناطق سیلزده پلدختر در 

آیینی آغاز شد. 
رئیس سازمان بسیج اصناف کشور در حاشیه مراسم 
افتتاح این واحدها در پلدختر اظهار داشت: به مناسبت 
عید ســعید غدیر و در آســتانه هفته بسیج اصناف این 
تعداد واحد مســکونی تخریب شده از سیل که براساس 
اولویت بندی مربوط به ضعیف ترین اقشار شهر، معلولان 
و کسانی است که دارای گرفتاری های مالی هستند توسط 
بسیج اصناف، تعمیر، مرمت، بازسازی و تجهیز به اسباب 
و اثاثیه شدند. سرهنگ غلامرضا حسنپور افزود: خیرین و 
گروه های جهادی از 45 روز پیش در قالب رهپویان شهید 
ابراهیم هادی در پلدختر کار تعمیر، مرمت و بازســازی 

واحدهای مسکونی تخریب شده از سیل را آغاز کردند.
رئیس سازمان بسیج اصناف کشور گفت: حدود 500 
نفر از ســیل زدگان پلدختر با تلاش و فعالیت گروه های 
جهادی با هزینه 9 میلیارد ریال وارد سرپناه خود شدند.

وی افزود: بسیج و ســپاه با هماهنگی دستگاه های 
دولتی و با موافقت مالکان ساخت 11 هزار و 500 واحد 
مسکونی در مناطق سیلزده کشور را در دستور کار خود 
دارد که از این تعداد 2 هزار و 300 واحد مربوط به استان 

ولایتمدار لرستان است.

به گفته مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
کرمان براثر خشکسالی و برداشت بی رویه آب 
از منابع زیرزمینی دسترسی به آب آشامیدنی 
و سالم در این استان کم شده طوری که موجب 
تا در بخش آب فاصلاب روستایی۷۷0  شده 

روستای فاقد آب آشامیدنی داشته باشیم. 
علی رشیدی افزود: متأسفانه بیش از 13 شهر 
در اســتان و 63 درصد جمعیت شــهری استان با 
بحران شدید آب مواجهند و باید فکری کرد که اگر 
نتوانیم منبع پایدار آب برای بخش آشامیدنی استان 
تهیه کنیم در چند سال آینده فاجعه ای رخ می دهد.
وی خاطرنشان کرد: در دشت رفسنجان سالانه 

128 میلیــون متر مکعب کســری مخزن داریم و 
کسری مخزن تجمعی مان در رفسنجان بیش از 2 
میلیارد و 300 میلیون متر مکعب رسیده که خیلی 

فاجعه بزرگی است.
رشــیدی بیان کرد: در حفر چاه های غیر مجاز 
اگر جلوگیری کرده بودیم و در صدور پروانه ها جانب 
احتیاط رعایت شده بود و 25 لیتر بر ثانیه داده بودیم 

این مشکلات نبود.
وی با  اشــاره به اینکه دشت رفسنجان از یک 
وضعیــت خاص کم آبی رنج می برد تصریح کرد: تا 
زمانی که به مدیریت واحد در بخش آب نرسیم هیچ 
وقت مشــکل آب حل نمی شود، هنوز دستگاه های 

مصرف کننده آب در حال سبقت گرفتن در راستای 
بیشــتر مصرف کردن آب هستند و بودجه بیشتر 
می گیرنــد تا طرح های خود را اجرا کنند در حالی 

که وضعیت خوبی نداریم.
رشیدی ادامه داد: سالانه 62 سانتیمتر در دشت 
رفســنجان و همین متوسط در استان کرمان افت 
منابع آبی را داریم متاســفانه آینده بدی در انتظار 
ماست   در بخش آب آشامیدنی و کشاورزی کاملا 
به منابع زیرزمینی متکی هستیم در رفسنجان باید 

منابع آب را درآینده ذخیره کنیم.
وی در مورد تبدیل آب کشاورزی به صنعت هم 

گفت: از این طرح استقبال می کنیم.

770 روستا در استان کرمان فاقد آب آشامیدنی هستند

یزد- خبرنگار کیهان:
مدیرکل ثبت احوال اسناد یزد گفت: از یک سال 
گذشته تاکنون نام »امیرعلی« با 406 بار انتخاب در 

صدر نام گزینی مردم این استان قرار دارد.
محمدعلی مکرمی افزود: نام های »امیرحسین، علی، 
ابوالفضل، حسین و محمد« به ترتیب با 332، 327، 282، 
263 و 230 بار انتخاب در جایگاه دوم تا ششــم فراوانی 

نام نوزادان پسر در استان یزد می باشد.
وی گفت: استان یزد دارای حدود 102 هزار نفر سید 
و سیده است که این تعداد 9 درصد از جمعیت کل این 

استان را به خود اختصاص داده است.
»محمدعلی مکرمی« اظهار داشت: از لحاظ جمعیت 
تعداد سادات، استان یزد رتبه دوم کشوری بعد از استان 
مازندران قرار دارد. وی با اشاره به ارادت یزدی ها به حضرت 
امیرالمؤمنین)ع( تصریح کرد:  در یک سال گذشته بیش از 
23 درصد از نوزادان پسر با نام و القاب مبارک حضرت علی 
نامگذاری شده اند. به گفته وی: از عیدغدیر سال گذشته 
تا امروز 10 هزار و 204 نوزاد پســر در استان یزد متولد 
شــدند که دو هزار و 365 آنها یعنی معادل 23 درصد، 
با نام و القاب اولین پیشوای شیعیان یعنی نام های علی، 

مرتضی، امیر و ترکیبات آنها نامگذاری شده اند.

نام »امیرعلی« 
در صدر انتخاب یزدی ها 

برای فرزندان پسر

معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری استان اردبیل اعلام کرد: 
مهارت تهیه هفت نوع غذای سنتی استان اردبیل 

به ثبت ملی رسیده است. 
کریم لطفی در حاشــیه بازدید از جشنواره ملی آش 
و غذاهای ســنتی نیر این خوراکی ها را شامل کته نان با 
سبزیجات، پیچاق قیمه، قره حالوا، قیماق، هدیک آشی، 

فطیر مشگین شهر و قوروت اعلام کرد.
وی افزود: تمامی مهارت های ذکر شــده در میراث 
ناملموس کشــور به ثبت رســیده تا علاوه بر صیانت از 
آن، بتوان نســبت به معرفی گســترده تر غذاهای سنتی 

استان اقدام کرد.
معــاون میراث فرهنگــی اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری اســتان اردبیل همچنین از 
تهیه پرونده ثبت ملی مهارت تهیه باسدیرما پلو، خشیل 
موران، قره شیقالات و شیرینی سه گوش اردبیل خبر داد.

وی تاکید کرد: ثبت ملی آثــار فرهنگی، تاریخی و 
طبیعی فرصتی با هدف انتقال میراث فرهنگی و تاریخی 

به آیندگان با جدیت دنبال می شود.
لطفی ثبت این آثار را موجب تقویت گردشگری غذا 
و نیز مستند شدن مهارت تهیه غذاهای سنتی دانست و 

اضافه کرد: اســتان اردبیل ظرفیت بالایی در گردشگری 
غذایی دارد.

وی با اشاره به تداوم 14 ساله برگزاری این جشنواره 
گفت: این آیین فرهنگی موجب شــده که شهرستان نیر 
به عنوان شهرســتان پایلوت گردشــگری غذایی استان 

اردبیل معرفی شود.
معــاون میراث فرهنگــی اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری استان اردبیل معرفی غذاهای 
محلی و سنتی استان در قالب جشنواره را اقدامی ارزشمند 
به منظور ایجاد جاذبه برای گردشــگران ورودی به این 
اســتان دانست و گفت: این امر موجب ماندگاری بیشتر 

گردشگران در استان خواهد شد.
چهاردهمین جشنواره ملی آش و غذاهای سنتی از 
روز گذشته در منطقه نمونه گردشگری و تفرجگاه بولاغلار 

شهرستان نیر از توابع استان اردبیل برگزار شد.
در ایــن جشــنواره که با حضــور نمایندگان بخش 
گردشگری 22 استان کشور و در یکی از مناطق سرسبز 
دامنه کوه سبلان برگزار شد، شرکت کنندگان در 70 غرفه 
پیش بینی شده، انواع آش و غذاهای محلی خود را طبخ 
کرده و در معرض قضاوت بازدیدکنندگان و گردشــگران 

پرشمار تابستانی حاضر قرار دادند.

هفت غذای سنتی استان اردبیل 
به ثبت ملی رسید

استاندار:

تحریم نتوانست 
حتی یک واحد تولیدی همدان را تعطیل کند

 استاندار همدان گفت: بیش از یک هزار واحد 
تولیدی استان، هیچ یک به دلیل اعمال تحریم های 

ظالمانه غرب راکد یا تعطیل نشده است. 
سید سعید شاهرخی استاندار همدان تأکید کرد: از 
بیش از یک هزار واحد تولیدی و صنعتی همدان حتی یک 
واحد نیز به دلیل تحریم ها راکد یا تعطیل نشده است و به 

دنبال افزایش واحدهای صنعتی استان هستیم.
وی بــا بیان اینکه ما در جنگ اقتصادی هســتیم و 
نقش مســئولان حمایت از تولیدکنندگان اســت، بیان 
کرد: در شرایط کنونی، برای ما ساعت کار معنی ندارد و 
همچون دوران هشت سال دفاع مقدس باید با یک حرکت 
جهادی راه پیشرفت را هموار کنیم. وی ادامه داد: سند سه 
ساله راهبری و توسعه استان تدوین و برای مزیت های آن 
برنامه ریزی جامعی شده است. استاندار همدان افزود: در 
این سند تکلیف اشتغال برای هر دستگاه تعیین شده است 
که بطور متوسط هر سال 20 هزار شغل و در مجموع سه 

سال، 60 هزار شغل در استان ایجاد می شود.
وی با  اشــاره به اینکه در 6 ماه گذشــته هشت هزار 
شــغل در استان ایجاد شده اســت، ادامه داد: بر اساس 

برنامه ریزی های صورت گرفته 150 هزار میلیارد ریال در 
اجرای سند راهبردی توسعه استان همدان سرمایه گذاری 
می شود. شاهرخی بیان کرد: در پایان اجرای سند راهبردی 
و توسعه اســتان، در مصرف آب 10 درصد صرفه جویی 
می شــود و در حوزه کشــاورزی نیز میزان بهره وری 10 

درصد افزایش می یابد.
وی اظهار داشــت: تا پایان اجرای این ســند میزان 
گلخانه های اســتان از 107 هکتار کنونی به 210 هکتار 
افزایش می یابد. استاندار همدان با  اشاره به اینکه در حال 
حاضر در بخش توسعه راه های استان، بیش از 10 طرح 
ملــی داریم، گفت: منطقه ویژه اقتصــادی جهان آباد با 
مزیت های بی شماری که دارد آماده سرمایه گذاری است.

وی ادامه داد: نخستین شهرک فناوری های نوین نیز 
به وسعت 50 هکتار در همدان در حال ساخت است که 
می تواند ظرفیت مهمی برای توسعه استان همدان باشد.

وی تأکیــد کرد: نرخ بیکاری فصل بهار در اســتان 
همدان 6/1 درصد اعلام شده است و رتبه نخست بیکاری 
کشور را کســب کرده ایم با این وجود بر اساس این آمار 

نزدیک به 50 هزار بیکار در استان داریم.
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